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Krásné vánoční svátky
a mnoho radosti 

v roce 2021

Obec Poríčany

Milí čtenáři Posla, 

když jsem v letním úvodníku psala o tom, jak jsme se po 
jarní vlně covidu vrátili „do starých kolejí“, netušila jsem, 
co nás čeká. To asi nikdo z  nás. Podzimní scénář je oproti 
jaru horší nejen, co do počtu nakažených, ale i proto,  že 
si člověk uvědomil, že to jen tak neskončí. 

V letošním předvánočním čísle jsme pro vás opět 
připravili souhrn těch nejdůležitějších novinek, i když 
jich zdaleka není tolik, co jindy. Bohužel. Zářijový 
jarmark byl kromě několika fotbalových zápasů první      
a zároveň poslední akcí, kterou jsme stihli. Oželet jsme 
museli vítání občánků, obecní bál, hasičskou zabijačku     
i setkání s Mikulášem při rozsvěcení vánočního 
stromečku. Moc nás to mrzí. Jak to bude dál, se uvidí.

Dopady současné krize pociťujeme všichni. Podnikatelé, 
kteří ze dne na den museli zavřít a řeší, kde vezmou na 
nájem nebo na výplaty svých zaměstnanců,  zdravotníci, 
kteří každý den čelí riziku nákazy, učitelé či rodiče dětí   
na distanční výuce i všichni ostatní lidé,  kterým jde hlava 
kolem z toho, co se děje a že je pořád něco jinak. Ať už se 
vás tato situace dotkla jakýmkoli způsobem, přeji vám, ať 
se s problémy, které s sebou nese, popasujete co nejlépe. 

Přeji vám také krásné a klidné svátky a do nového roku 
především zdraví. A pevné nervy, ať to zvládáte                
i nadále. 

                                                            Hanka Teršová



Informace obecního úřadu
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Kalendář akcí
Sekce „kalendář akcí“ bohužel zůstává prozatím prázdná. 
Uplynulé týdny ukázaly, že situace je natolik proměnlivá, že 
plánovat nejde vůbec nic. 

Prozatím jedinou akcí, která má stanovené datum je běh 
„Poříčanské Jelito“, která byla z  listopadu přeložena na 
sobotu 23. 1. (více na poricanskejelito.cz). 

Obecní úřad bude uzavřen 28.  – 31. prosince
V  pondělí 21. 12. a ve středu 23.12. jsou úřední hodiny od 
8.00  – 11.00.

Zdravotní středisko – ordinační doba mezi svátky
MUDr. Sýkorová - dovolená 21. 12. - 1. 1.

MUDr. Chocholová dovolená 23.12. a 30. 12. 

Svoz vánočních stromků
Obec bude opět zajišťovat svoz vánočních stromků, a to       
v pondělí 11. a 25. ledna v dopoledních hodinách. Stromky  
ponechte před vrátky, podobně jako to děláváte s pytli na

bioodpad. U bytovek prosím zanechte stromky vedle hnízda 
na tříděný odpad u dětského hřiště (směrem ke garážím - 
stromky prosím nedávejte před/mezi kontejnery ani před

vstup na hřiště). Prosíme, abyste odstrojili své vánoční

stromky opravdu důkladně od všech kovových, skleněných

či plastových ozdob, řetězů, stříbra i vyhořelých prskavek!

Vodné a stočné 2021
Společnost Vodovody a kanalizace Nymburk, a.s. oznamuje 
cenu vodného a stočného pro r. 2021.

3- Vodné/1 m : 39,39 Kč vč. DPH
3- Stočné/1 m : 49,06 vč. DPH

Svoz  odpadu
Mezi svátky proběhne svoz odpadu v  řádných termínech.

Od ledna se mění svozový den papíru z  domácností.     
Nově se bude papír svážet 1. čtvrtek v  měsíci, poprvé 
tedy 7. ledna! 

Nádoby na plast a papír jsou stále k  dispozici, v  případě 
zájmu volejte obecní úřad 775 763 801.

Ve stávajícím režimu bude pokračovat velkoobjemový 
kontejner ve sběrném dvoře. Poprvé bude v sobotu 9. ledna  
9.00 – 11.00, dále každou druhou sobotu dle přiloženého 
rozpisu. Dvakrát ročně, na jaře a na podzim, proběhne svoz 
nebezpečného odpadu, termíny budou v předstihu 
upřesněny. 

Kalendář svozů najdete v  příloze tohoto čísla. Frekvence 
svozu komunálního odpadu, plastu i papíru zůstane stejná, 
změna nastane u bioodpadu. Dosavadní pytlový svoz bude 
zrušen, v  sezóně (květen – listopad) bude pak svoz 
biopopelnic každý týden, vždy v  pondělí. V  předjaří, 
pravděpodobně v  druhé polovině března, plánujeme 
mimořádný svoz větví/roští z jarního úklidu zahrad. Termín 
bude rovněž upřesněn. 

Speciální vydání Posla k odpadům a poplatkům 
připravujeme na leden 2021.  

Rozpočet pro r. 2021
Ekonomická situace naší země a její dopady do rozpočtu 
obcí a krajů jsou diskutovaným tématem celostátní politiky   
a médií. 

Bilance letošního roku není v naší obci ve finále tak špatná, 
jak jsme očekávali. Propad na příjmové straně rozpočtu sice 
nastal, ale byl alespoň z  části vyrovnán tzv. „kompenzačním 
bonusem“, který obce od státu dostaly. Výhled do r. 2021 je 
však pro obce pesimistický. Zpomalení ekonomiky               
v  důsledku covidové krize bude umocněno poklesem příjmů 
kvůli schválenému snížení daní. V  uplynulých dnech sice 
byl v  senátu schválen balík na kompenzace tohoto výpadku 
pro obce a kraje,  i přesto je náš rozpočet postaven s  velkou 
opatrností. Počítáme s  horším, doufáme v  lepší. 

Celkové příjmy schváleného rozpočtu činí 29.826.300,- Kč, 
výdaje 35.638.300,- Kč. Schodek ve výši 5.812.000,- Kč 
bude krytý z hospodářského výsledku letošního roku.  

Největší akcí plánovanou v příštím roce je 2. a 3. etapa 
rekonstrukce místních komunikací (ulice Jana Hroudy, Nad 
Váhou a Na Úhoru), která „spolkne“ více než 8 mil. Kč. Na 
její financování budeme žádat o dotaci z  programu 
Ministerstva pro místní rozvoj. Z těch menších záměrů je to 
třeba dokončení stezky podél Šembery, stezka do Klučova, 
rekonstrukce ul. Pod Hájem po výstavbě kanalizace v roce 
2019, pokračovat bude příprava projektů (komunikace         
v lokalitě Klínek, chodník v ul. Kounická a Hořanská, 
vodovod v ul. Nová Vyhlídka, Českobrodská a Sportovní, 
stezka do průmyslové zóny či areál Dřevony).  Podle vývoje 
ekonomické situace mohou být do rozpočtu zařazeny další 
projekty, z nichž na prvním místě je dostavba posledních 
úseků splaškové kanalizace.

Výstavba obecních bytů finišuje
Půdní vestavba bytů v  domě č.p. 46 v  ul. Mírová se blíží ke 
konci. Zhotovitel, stavební firma Šperk z Budiměřic             
v průběhu listopadu dokončila střechu, zateplení i fasádu,     
a práce se přesunuly dovnitř, kde se už rýsují půdorysy tří 
podkrovních bytů. 

Antigenní testování v ČR
Dle mimořádného opatření Ministerstva  zdravotnictví, 
budou vybraná zdravotnická zařízení provádět testování 
obyvatel. 

K plošnému testování byl pro občany spuštěn  Centrální 
rezervační systém https://crs.uzis.cz/. ( ), který  má 
poskytnout veškeré potřebné informace na jednom místě. 

Na portálu je možné provést rezervaci testu,  ověřit vytížení 
jednotlivých odběrových míst či  předvyplnit údaje z  
domova a zrychlit tak vyplnění e-Žádanky na odběrovém 
místě. 
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Z  JEDNÁNÍ OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA
Výběr informací a usnesení zastupitelstva obce za 

uplynulé období.  Zápisy v  plném znění jsou 

uveřejněny na webových stránkách obce, včetně příloh 

jsou pak k  nahlédnutí na obecním úřadu.

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 5/2020, 29. 7. 2020

Bod 4  – Výběr zhotovitele: Rekonstrukce místních 

komunikací Poříčany ‐ sever 

Starostka předložila výsledky výběrového řízení k  zakázce 

Rekonstrukce místních komunikací Poříčany – sever. Nabídky 

byly hodnoceny na základě ekonomické výhodnosti. 

Hodnotící komise doporučila uzavřít Smlouvu o dílo se spol. 

HALKO, která předložila nejnižší nabídkovou cenu. Před 

podpisem smlouvy je uchazeč povinen doložit veškeré 

podklady požadované zadávací dokumentací, aby byly 

splněny formální náležitosti v  souladu se zákonem o 

veřejných zakázkách. Smlouva o dílo bude uzavřena po 

uplynutí zákonem stanovené lhůty. 

Usnesení č. 4/5/2020: Zastupitelstvo obce projednalo výsledek 

výběrového řízení na akci „Rekonstrukce místních komunikací 

Poříčany – sever“ a vybralo zhotovitele s  nejnižší nabídkovou 

cenou 10.659.145,73 Kč bez DPH, HALKO stavební společnost, 

s.r.o., IČO: 43090150, sídlem Václavské náměstí 28, 280 02 

Nová Ves I. Zastupitelstvo pověřuje starostku uzavřením 

smlouvy o dílo s vybraným uchazečem, a to po doložení 

podkladů dle zadávací dokumentace a po uplynutí lhůty dle 

zákona o veřejných zakázkách..

Usnesení č. 4  bylo schváleno

Bod 9 ‐ Pojištění právní ochrany (obec + ZŠ a MŠ) 
Předseda finančního výboru předložil aktualizovanou nabídku 

pojištění právní ochrany pro obec a ZŠ a MŠ Poříčany.

Usnesení č. 9/5/2020: Zastupitelstvo obce souhlasí s  

uzavřením pojištění právní ochrany spol. DAS a pověřuje 

starostku uzavřením smlouvy. 

Usnesení č. 9  bylo schváleno

Bod 10 ‐ Studie parkovacího domu u nádraží, ul. 

Českobrodská 
Zastupitelstvo projednalo návrh studie parkovacího domu      

u žel. st. Poříčany v  ul. Českobrodská, zpracovaný f. PRO‐

CEDOP pro spol. Integrovaná doprava Středočeského kraje.  

Usnesení č. 10/5/2020: Zastupitelstvo obce na vědomí 

připravovanou studii parkovacího domu a pověřuje starostku 

zasláním vyjádření obce s  požadavkem na prověření 

následujících aspektů: 

-  řešení nakládání se srážkovými vodami

-  možnost zřízení cyklověže, 

- soulad stavby s  požadavky KSÚS, zejména s  

ohledem na připravovanou rekonstrukci přilehlé 

silnice II/330 

- možnost zahrnout do připravovaného řešení prvky 

tzv. zelené infrastruktury (např. zelené stěny a  

střechy, nabíječky pro elektrokola a elektromobily)  

Usnesení č. 10  bylo schváleno

Bod 11 ‐ Vyhodnocení projektu „Revitalizace zázemí 

Sportovního klubu Poříčany“, splátkový kalendář                    

k  návratné finanční výpomoci

Předseda Sportovního klubu Poříčany, J. Hampl a ekonom 

klubu B. Draštík předložili celkové vyúčtování projektu 

„Revitalizace zázemí Sportovního klubu Poříčany“. Dále 

informovali o finanční účasti sponzorů na dalších investičních 

potřebách klubu: v  r. 2020 byl pořízen nábytek do kabin,        

v  r. 2021 je přislíbena realizace závlahového systému hřiště.  

Starostka dále předložila návrh dodatku č. 2 veřejnoprávní 

smlouvě o poskytnutí návratné finanční výpomoci – splátkový 

kalendář.

Usnesení č. 11/5/2020: Zastupitelstvo obce schvaluje 

dodatek č. 2 k  Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí návratné 

finanční výpomoci, jehož součástí je splátkový kalendář,          

a pověřuje starostku uzavřením tohoto dodatku. 

Usnesení č. 11 bylo schváleno

Bod 12 –  VRT Běchovice ‐ Poříčany 
Zastupitelstvo projednalo jednotlivé připomínky                       

k  připravovanému projektu VRT a vytvořilo seznam 

požadavků, které bude obec uplatňovat při jednání                  

s  investorem a v  rámci společného postupu dotčených obcí. 

Starostka  a J. Vencour dále informovali o jednání s  Mgr. 

Kolanem z  právní kanceláře Glatzová & Co ve věci právního 

zastupování obce a možnostech postupu při výstavbě 

vysokorychlostní železnice. 

Usnesení č. 12/5/2020: Zastupitelstvo obce schvaluje seznam 

podnětů k  projektu vysokorychlostní trati a pověřuje 

starostku zasláním podkladů v  rámci společného postupu 

obcí.  

Zastupitelstvo bere na vědomí výstup jednání s  právní 

kanceláří Glatzová & Co. a souhlasí s  uzavřením příkazní 

smlouvy.

Usnesení č. 12 bylo schváleno

Bod 14  – Dům č.p. 104  –  strážní domek

Starostka seznámila zastupitelstvo se záměrem Správy 

železnic s. o. odstranit stavbu strážního domku č.p. 104,        

ul. Zahradní. Podle předběžných informací vlastníka není 

důvodem kolize nemovitosti s  plánovaným drážním 

zařízením. S  ohledem na stav objektu starostka navrhuje 

požádat o bezúplatný převod nemovitosti a přilehlých 

pozemků do vlastnictví obce.

Usnesení č. 14/5/2020: Zastupitelstvo obce souhlasí s  

podáním žádosti o bezúplatný převod domu č.p. 104 a 

pozemku parc. č. 901/1 a pověřuje starostku jejím zasláním 

vlastníkovi nemovitosti.

Usnesení č. 14 bylo schváleno

Bod 18 ‐ Diskuse

B. Draštík pozval zastupitelstvo na slavnostní otevření kabin SK 

Poříčany po rekonstrukci, které bylo odloženo kvůli jarní 

epidemii koronaviru a bude se konat 23.8. před prvním 

domácím utkání A mužstva v podzimní sezóně. Dále informoval 

o připravovaném příměstském táboře pro oddíly přípravky        

a předpřípravky.  
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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 6/2020, 29. 9. 2020

Bod 6 – Pronájem pozemků – Dřevona

Starostka informovala o uveřejnění záměrů pronájmu části 

pozemků v  Dřevoně (v příloze). Jedná se o část pozemku 

parc. č. 581 mezi příjezdovou cestou a  pozemkem parc. č. 

584, a dále část pozemku 579/1 vč. krytého přístřešku jako 

skladovací plochu. Oba zájemci nabízejí v  rámci žádosti 

vyčištění pozemku na své  náklady.

Usnesení č. 6/6/2020: Zastupitelstvo obce schvaluje 

pronájem pozemků  v  areálu Dřevony parc. č. 581 a 579/1      

s  tím, že pronájem je možný pouze do doby zahájení 
2 

revitalizace areálu. Cena nájmu je stanovena na 10 Kč/m
2

zahrada/rok a 35/Kč/m  skladovací plocha/rok. Zastupitelstvo 

pověřuje starostku uzavřením nájemních smluv.

Usnesení č. 6  bylo schváleno

Bod 7 – Pacht zemědělských pozemků

Starostka předložila nabídky zájemců o pacht zemědělských 

pozemků v  k.ú. Poříčany, které byly projednány finančním 

výborem. L. Melich navrhl, aby s ohledem na dobu 

udržitelnosti opatření na pozemku parc. č. 655/1 a 655/21 

(nektarodárné biopásy) a způsob hospodaření byly pozemky   

i nadále propachtovány Ing. Jiřímu Zajícovi, a to za cenu 

7.700,‐ Kč/ha/rok. 

Usnesení č. 7/6/2020: Zastupitelstvo obce schvaluje pacht 

zemědělských pozemků v  k.ú. Poříčany dle přílohy Ing. Jiřímu 

Zajícovi, IČO: 86552406, a to za cenu 7.700,‐Kč/ha/rok. 

Zastupitelstvo pověřuje starostku uzavřením pachtovní 

smlouvy.

Usnesení č. 7  bylo schváleno

Bod 9 ‐ Bezúplatný převod pozemku v areálu střelnice MV 

ČR

Starostka informovala o uveřejnění záměru darovat pozemky 

v  areálu střelnice MV ČR státu a požádala o schválení daru    

a uzavření darovací smlouvy.  

Usnesení č. 9/6/2020: Zastupitelstvo obce schvaluje 

bezúplatný převod pozemků 710/12 a 710/13 v  k. ú. Poříčany 

do vlastnictví České republiky, zastoupené Krajským 

ředitelstvím policie hlavního města Prahy, Kongresová 

1666/2, 140 00 Praha 4— Nusle a pověřuje starostku 

uzavřením darovací smlouvy.  

Usnesení č. 9  bylo schváleno

Bod 10 ‐ Jmenování členů školské rady 2020‐2023

V  listopadu 2020 skončí tříletý mandát současných členů 

školské rady jmenovaných zřizovatelem. Starostka požádala 

zájemce o členství ve školské radě. Přihlásili se P. Dusilová,   

M. Okleštěk a R. Voráč.  Starostka dále informovala o 

vyhlášení konkursu na ředitele ZŠ a MŠ Poříčany. Do 

konkursní komise budou za zřizovatele jmenováni dva 

zástupci. J. Vencour navrhl, aby jedním zástupcem byl 

jmenován odborník v oblasti personalistiky a výběrových 

řízení na pozice managementu.  Ze členů zastupitelstva 

projevila zájem P. Dusilová, jako náhradník J. Hrabě. 

Usnesení č. 10/6/2020: 

a) Zastupitelstvo obce schvaluje  členy školské rady na období 

2020‐23: Petra Dusilová, Miloslav Okleštěk, Roman Voráč. 

b) Zastupitelstvo obce bere na vědomí vyhlášení konkursu      

a souhlasí, aby jedním ze zástupců zřizovatele v  konkursní 

misi byl jmenován odborník se zkušenostmi v  oblasti 

personalistiky a výběrových řízení, druhým Petra Dusilová, 

jako náhradník Jiří Hrabě.

Usnesení č. 10  bylo schváleno

Bod 11 ‐ Stezka Poříčany ‐ Klučov/Hořany

Starostka informovala o záměru obce Hořany obnovit polní 

cestu z  Hořan k  Poříčanskému hřibitovu. Starostka obce 

Hořany požádala Poříčany o spolupráci na tomto projektu.

J. Hrabě představil pilotní ceduli zpracovanou v  rámci 

přípravy stezky z  Poříčan do Klučova (Kudrnáčova stezka). 

Dále informoval o harmonogramu přípravy ostatních cedulí    

a předpokládaných finančních nákladech na jejich grafické 

zpracování, tisk a instalaci. P. Dusilová navrhla, aby v  době 

vegetačního klidu proběhly potřebné terénní úpravy a 

rekultivace obecních pozemků v  trase stezky. 

S  ohledem na rozsah a technickou náročnost  rekultivace 

bude poptáno.

L. Melich požádal o vyčíslení celkových nákladů a časové 

rozložení těchto investic z  důvodu zařazení  do rozpočtu na   

r. 2020 a 21. 

Usnesení č. 11/6/2020: 

a) Zastupitelstvo obce vyjádřilo souhlas se záměrem obnovy 

cesty z  Poříčan do Hořan a pověřuje starostku zajištěním 

informací k  technické a finanční náročnost projektu,                

k možnostem spolupráce obcí a k  případným dotačním 

titulům na financování akce.

b) Zastupitelstvo obce bere na vědomí stav přípravy projektu 

„Kudrnáčova stezka“ a pověřuje:

 ‐ starostku zajištěním návrhu a cenové nabídky na rekultivaci 

obecních pozemků v  trase stezky s  termínem realizace 

11/2020 – 2/2021

‐ Jiřího Hrabě a Petru Dusilovou přípravou finančního              

a časového plánu akce, vč. možné etapizace projektu 

(informační cedule, mobiliář, herní prvky, turistické známky, 

apod.)

Usnesení č. 11 bylo schváleno

Bod 13 ‐ Žádost o změnu účelu dotace SDH Poříčany na        

r. 2020

Starostka předložila žádost SDH Poříčany o změnu účelu 

dotace obce na r. 2020 z  důvodu pořízení kontejneru na Avii 

(v příloze). 

Usnesení č. 13/6/2020: Zastupitelstvo obce projednalo 

žádost SDH Poříčany o změnu využití  dotace obce pro             

r. 2020, za účelem pořízení kontejneru na Avii. Zastupitelstvo 

změnu schvaluje a pověřuje starostku uzavřením dodatku       

k  veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace.  

Usnesení č. 13 bylo schváleno

Bod 15 – Diskuse

P. Dusilová vznesla dotaz k  nabídce spol. ATM na instalaci 

nebankovního bankomatu v  obci – možnosti umístění budou 

projednány s  vlastníky provozoven (obchody, nádraží ČD). J. 

Vencour navrhl, aby byly poptány i další společnosti nabízející 

podobné služby. 
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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 7/2020, 18.11.2020

Bod 3 – Plnění usnesení/VRT

Starostka předložila k  projednání koncept požadavků                

k  připravovanému záměru VRT upravený právním poradcem 

obce (v příloze). 

Usnesení č. 3/7/2020 b): 

Zastupitelstvo obce projednalo koncept dokumentů pro jednání 

o přípravě projektu VRT v  k.ú. Poříčany a pověřuje starostku 

jejich zasláním investorovi akce, Správě železnic s.o. 

Zastupitelstvo bere na vědomí termín jednání se zástupci SŽ –   

2. 12. 2020 od 17.00.  

Usnesení č. 3  bylo schváleno

Bod 4 – Dílčí přezkoumání hospodaření obce

Starostka předložila k  projednání zápis z dílčího přezkoumání 

hospodaření za r. 2020, které proběhlo 5. 11. 2020 (v příloze)     

a navrhla přijmout opatření k  odstranění zjištěných 

nedostatků. 

Usnesení č. 4/7/2020: Zastupitelstvo obce Poříčany projednalo 

zprávu z dílčího přezkoumání hospodaření obce za r. 2020, jeho 

závěry bere na vědomí a za účelem nápravy zjištěných 

nedostatků rozhodlo takto: 

a) V  souladu s § 17 odst. 7 zákona č. 250/2000 Sb., o 

rozpočtových pravidlech územních celků zastupitelstvo obce 

Poříčany doplňuje usnesení č. 4/4/2020 b) ze dne 23. 6. 2020 

slovy „bez výhrad“;

b) Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření dohody o provedení 

práce na dobu neurčitou pro r. 2020 a následující se členy 

zastupitelstva Milošem Oklešťkem a Alešem Kadeřábkem na 

práce: údržba zeleně, zimní údržba, řidič vozidla údržby. 

c) Zastupitelstvo obce na svém zasedání č. 5/2020 dne 29. 7. 

2020 projednalo v  rámci bodu č. 11 konečné vyúčtování 

„Revitalizace zázemí Sportovního klubu Poříčany“ předložené 

Sportovním klubem Poříčany z.s., aniž by kopie předložené 

dokumentace (faktury, výpisy z  účtu, atp.) byly  ponechány 

obci k  archivaci a bylo přijato usnesení ve smyslu akceptace 

předloženého vyúčtování.  Zastupitelstvo obce bere na 

vědomí, že kopie dokumentace závěrečného vyhodnocení byla 

předložena na základě výzvy dne 5. 11. 2020, a vzhledem        

k  předchozímu předložení dokumentů dne 29. 7. 2020 a 

projednání zastupitelstvem má za to, že podmínky smlouvy    

o poskytnutí dotace byly splněny. 

Usnesení č. 4  bylo schváleno

Bod 6 ‐ Výstavba obecních bytů – Poříčany 

Starostka předložila návrh dodatku k   SOD na výstavbu bytů 

(úprava ceny díla – vícepráce/méněpráce). Dále informovala     

o žádosti o změnu Rozhodnutí o poskytnutí dotace – 

prodloužení termínu dokončení díla do 2/2021 z důvodu 

prodlení stavby z  důvodu nákazy pracovníků zhotovitele Covid‐

19, tak aby byly dodrženy technologické postupy. Na 

vyrozumění MFČR o schválení žádosti obce čekáme. 

Zastupitelstvo dále projednalo aktuální situaci na realitním 

trhu, kdy ceny tržního nájemného v  poslední době mají 

rostoucí tendenci, a vyvstává otázka, zda původně stanovená 
2cena nájmu 100 Kč/m  odpovídá ceně v  čase a místě obvyklé. 

Zastupitelstvo navrhlo, aby byla výše nájemného ověřena         

u poskytovatele dotace. P. Dusilová nabídla zajistit cenovou 

mapu pro Poříčany. Výše nájmu bude projednána na příštím 

zasedání.

Usnesení č. 6/7/2020: 

a) Zastupitelstvo obce Poříčany bere na vědomí žádost o změnu 

Rozhodnutí o poskytnutí dotace MFČR z  důvodu posunu 

termínu dokončení akce. 

b) Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření Dodatku č. 1 ke 

Smlouvě o dílo na akci „Výstavba obecních bytů – Poříčany“, 

kterým se mění cena díla, a pověřuje starostku jeho podpisem.   

c) Zastupitelstvo obce pověřuje starostku zjištěním podmínek 

pro stanovení ceny nájmu v  souladu s  pravidly poskytovatele 

dotace.  

Usnesení č. 5  bylo schváleno

Bod 8 ‐ Prodej pozemků 775/29 a 774/66 v k. ú. Poříčany

Na základě uveřejněného záměru prodeje pozemků parc. č. 

775/29 a 774/66 zastupitelstvo projednalo prodej manželům 

M.H. a L.H za cenu stanovenou znaleckým posudkem. Ke kupní 

ceně budou připočteny náklady na zpracování znaleckého 

posudku. Vklad do KN uhradí kupující. Záměr prodeje byl 

zveřejněn od 1. 10. do 17. 10. 2020

Usnesení č. 8/7/2020: Zastupitelstvo obce schvaluje prodeje 

pozemků parc. č. 775/29 a 774/66 v  k.ú. Poříčany do 

společného jmění manželů p. M.H. a paní L. H. za cenu 108.474,‐ 

Kč. Ke kupní ceně budou dále připočteny náklady na ocenění 

pozemku. Zastupitelstvo pověřuje starostku uzavřením kupní 

smlouvy.

Usnesení č. 8  bylo schváleno

Bod 10 ‐ Bezúplatný převod pozemků MŠ – UZSVM

Starostka předložila k  projednání podmínky bezúplatného 

převodu pozemku 651/4 a 651/6 v  k.ú Poříčany v  areálu MŠ 

Poříčany a pod budovou školky č.p. 372 (v příloze). 
Usnesení č. 10/7/2020: Zastupitelstvo obce Poříčany schvaluje 
bezúplatný převod pozemků v  areálu mateřské školy parc. č. 
651/4 a 651/6 v  k.ú. Poříčany od Úřadu pro zastupování státu 
ve věcech majetkových. Zastupitelstvo obce souhlasí                   
s  uzavřením Smlouvy o bezúplatném převodu vlastnického 
práva k  nemovitým věcem a o zřízení věcného práva a souhlasí 
s  podmínkami bezúplatného převodu ve smlouvě uvedenými. 
Zastupitelstvo pověřuje starostku obce podpisem Smlouvy. 

Usnesení č.  10  bylo schváleno

Bod 12 ‐ Stezka Klučov/Hořany

J. Hrabě a P. Dusilová představili rozpočet nákladů na realizaci 

stezky do Klučova, které budou dílem financovány i z  rozpočtu 

obce Klučov. Část nákladů bude vyčerpána ještě do konce roku 

2020, část v  r. 2021.   

Usnesení č. 12/7/2020: Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

přehled předpokládaných nákladů na přípravu a realizaci 

naučné stezky do Klučova a souhlasí s  uvolněním části nákladů 

ve výši max. 80. tis. Kč v  rozpočtu r. 2020. Zastupitelstvo dále 

pověřuje starostku obce dohodnout podíl obce Klučov na 

financování akce.

Usnesení č.  12  bylo schváleno

Bod 13 ‐ Dotace MMR

Starostka představila dotační programy Ministerstva pro místní 

rozvoj a navrhla požádat pro r. 2021 o dotaci z  dotačního titulu ‐ 

Podpora obnovy místních komunikací na rekonstrukci ulic Jana 

Hroudy, Nad Váhou a Na Úhoru. 
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Usnesení č. 13/7/2020: Zastupitelstvo obce schvaluje podání 

žádosti o dotaci na projekt „Rekonstrukce místních komunikací 

Poříčany – sever, etapa 2 a 3“ z  dotačního titulu 2.1 DT 

117d8210A ‐ Podpora obnovy místních komunikací  

Ministerstva pro místní rozvoj ČR na r. 2021 a zavazuje se 

vyhradit v  rozpočtu obce pro r. 2021 prostředky na 

spolufinancování akce. 

Usnesení č.  13 bylo schváleno

Bod 14 ‐ Plán rozvoje sportu – příprava

Starostka informovala o povinnosti obce mít zpracovaný 

strategický rozvojový dokument pro oblast sportu a navrhla, 

aby ve spolupráci se sportovními kluby v  obci byla příprava 

takového dokumentu zahájena.  

Usnesení č. 14/7/2020: Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

povinnost mít zpracovaný strategický dokument v  oblasti 

rozvoje sportu a pověřuje přípravou starostku obce, P. Kalaše, 

M. Oklešťka a R. Voráče.

Usnesení č.  14 bylo schváleno

Ke dni uzávěrky nebyl k dispozici zápis z posledního 

prosincového zasedání zastupitelstva 15. 12.

Zastupitelstvo projednalo a schválilo:

‐ výsledky konkursního řízení na ředitele ZŠ a MŠ Poříčany. 

Novou ředitelkou bude od 1. srpna 2021 jmenována paní 

Mgr. Miroslava  Musilová;

‐ odkup prodejny č. p. 113 v  ul. Hořanská;

‐ rozpočet obce a základní školy na r. 2021. 

‐ střednědobý výhled rozpočtu na r. 2022 a 23;

‐ úpravu rozpočtu pro r. 2020;

‐ změny v  odpadovém hospodářství pro r. 2021 

 - prominutí nájmu v  provozovnách služeb Mírová 46 z    

důvodu probíhající rekonstrukce

 - účast v  družstvu měst a obcí pro oblast odpadů 

(spolupráce měst Český, Brod, Pečky, Nymburk, Radim, 

Poděbrady aj.). 

pozemky, nebo alespoň na jejich část,  firma Alpena Natura
 ( čili Alan Pelikán) navezla v  roce 2019 tisíce tun stavebního 
a jiného odpadu. 
Obrátil jsem se tedy na odbor životního prostředí v Českém 
Brodě se zcela konkrétními dotazy: 

 kolik suti/odpadu bylo navezeno na jmenované 
pozemky

 jaká škoda vznikla tímto nezákonným jednáním 
vlastníka a dalších zúčastněných např. dopravce

 jaká je situace v  řešení, která povede k  odstranění 
deponie.

Z odpovědi odboru životního prostředí pouze vyjímám:  není 
známo kolik odpadu bylo vyvezeno na uvedené pozemky, 
firma nekomunikuje, k  vyčíslení škody není MěÚ Český 
Brod, OŽPZ kompetentní, likvidaci skládky může řešit pouze 
stavební odbor (tato odpovědnost byla ale ostatními orgány  
a institucemi vyvrácena – viz níže) a závěrem, že případ 
převzala ČIŽP, OI Praha.

Následně jsem se obrátil na ČIŽP se stejnými otázkami          
a přiložil jsem i fotografie skládky. Po první písemné reakci 
ČIŽP  jsem požádal o doplnění odpovědí. Obě reakce byly 
obsáhlé a dozvěděl jsem se že ,  „za nepovolenou navážku 
neupravených stavebních a demoličních odpadů je 
zodpovědná společnost ALPENA NATURA, že pozemky byly 
společnosti Alpena Natura pronajaty vlastníkem pozemku. 
Společnost ALPENA NATURA s ČIŽP nekomunikuje            
a ALPENA NATURA byly uloženy pokuty 100  000,- Kč a 250  
000,-Kč, pokuty jsou pravomocné a nebyly dosud uhrazeny,  
jejich vymáhání řeší Celní úřad“.

Dále je navzdory konstatování hned v  úvodu dopisu, že za 
nepovolenou navážku je zodpovědná společnost ALPENA 
NATURA, ČIŽP tvrdí: ze strany inspekce nebylo možné 
společnosti ALPENA porušení zákona  o odpadech prokázat  
… ze strany ČIŽP nelze řešit odstranění nelegálních návozů 
…a jediným orgánem, kdo může situaci řešit, např.                
s  majitelem pozemku je příslušný stavební úřad. Také mi 

Černá skládka
Na červnovém zastupitelstvu  jsem vznesl dotaz jaký je 
posun v  záležitosti odstranění černé skládky na pozemku při 
silnici 330 směrem na Třebestovice. Navázal jsem na 
informace, které paní starostka uvedla v  úvodníku 
Poříčanského posla 2/2019. Byl jsem odkázán na odbor 
životního prostředí v  Českém Brodě.
Je namístě rozvést detailněji informace z  článku 
Poříčanského posla. Skládka se nachází na pozemcích 705/7 , 
705/18 a možná i dalších pozemcích v  k.ú. Poříčany, které 
jsou ve vlastnictví Ganauer Sergey Ing., Tulipánová 306, 
Strašín, 25101 Říčany. Jak jsem se dozvěděl z  další 
korespondence s  ČIŽP, vlastník tyto pozemky pronajal 
Alanu Pelikánovi (nebo snad jeho firmě Alpena Natura). 
Firma Alpena Natura s.r.o. sídlí na adrese:  Dopravní 500/9, 
Uhříněves, 104 00 Praha 10 a je 100% vlastněná  ALANEM 
PELIKÁNEM, dat. nar. 4. května 1972, trvalý pobyt Hlavní 
120, Všejany, Den vzniku funkce: 5. února 2019. Vklad: 200 
000,- Kč. 
V  obchodním rejstříku je také uvedeno, že obchodní podíl 
společnosti Alpena Natura je postižen  exekučním příkazem 
č.j. 171 EX 00628/13-307 ze dne 28.11.2019 exekutorského 
úřadu Karviná. Povinnému se zakazuje podíl převádět či ho 
jinak zatěžovat. Kromě této firmy má Alan Pelikán statutární 
angažmá u společnosti Servis pro Advokáty s.r.o. (jednatel)  
a společnosti DOT z.s. (předseda).
Zajímavé je, že pan Alan Pelikán uvádí  trvalé bydliště          
u všech třech společností na Obecním úřadě ve Všejanech. 
Ověřil jsem si tuto skutečnost telefonicky na OÚ ve 
Všejanech a bylo mi řečeno, že je pouze hlášen OÚ, ale 
bydliště tam nemá a je jinak nedostupný.
Další zajímavostí, která zapadá do celého případu je, že Alan 
Pelikán (jako kontaktní makléř) dne 16.3.2017,  pod 
hlavičkou M§M Reality, nabízí  pozemky vlastněné panem 

2 Ganauerem v celkové rozloze 6420 m k  prodeji jako 
pozemek k podnikání  s předběžným schválením na výstavbu 
čerpací stanice a haly pro kamiony s výškou 15 m. 
Odkazna inzerát:
http://www.expertreality.cz/inzerat/pozemek-6420-m2-
poricany-kol%c3%adn.V inzerátu jsou i fotografie jak 
pozemky vypadaly před navezením suti. Právě na tyto  
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bylo doporučeno, abych se v  této kauze obrátil na příslušné 
správní orgány a na právního poradce.

Jako laika mě napadá, proč instituce jako je ČIŽP vybírá 
pokuty za porušení zákona, které jsou jejím příjmem, ale 
neřeší následky porušení zákona, tj. odstranění skládky. Z  
dalšího vyplývá, že ze zainteresovaných institucí má jedině 
ona finance na odstranění skládky

Pro představu: z  výroční zprávy 2018 ČIŽP jsem 
vygoogloval: Instituce udělila pokuty v  právní moci             
v  celkové částce 100,2 mil Kč, celkem má 570 zaměstnanců 
a z  toho je 408 inspektorů. Přitom není schopna, nebo 
ochotna vyčíslit škodu, která vznikla  nezákonným návozem 
suti. Na druhou stranu inspekce uděluje pokuty podle výše 
škody ( nebo snad podle křišťálové koule?), takže nějakou 
představu i vzniklé škodě mít musí. 

Pokusím se o odhad škody. Předmětné pozemky zasažené 
2 

skládkou mají plochu 3116 m , výška navážky je podle mého 
odhadu 2 a více metrů,. Potom při střízlivé kalkulaci je  

3 
objem skládky  cca 6300 m . Pro jednoduchost počítám, že za 
uložení materiálu budou finanční náklady 1000,-Kč za kubík. 
Potom bude celková částka za uložení odpadu 6,3 mil Kč.     
K  tomu je třeba započítat náklady za naložení materiálu         
a náklady za dopravu na místo uložení. 

Také mne napadlo dát této kauze větší publicitu a tak jsem se  
s  tímto podnětem obrátil na organizaci Greenpeace. Vůbec 
nereagovali.  Zřejmě zachraňovali velryby někde                   
v „Tramtárii“.

Po negativní reakci od ČIŽP jsem se obrátil se stížností na 
Veřejného ochránce práv – Ombudsmana. Vycházel jsem      
z  první věty uvedené na webu  o činnosti ombudsmana: 
„Ochránce chrání osoby před protiprávním či  nesprávným 
jednáním úřadů a  dalších  orgánů státní správy nebo před 
jejich nečinností.   A co jsem se dozvěděl? Nejprve mne 
telefonicky kontaktoval  kdosi z  kanceláře ombudsmana      
a snažil se mne přesvědčit, že jediný kdo má kompetenci     
k  odstranění skládky je stavební úřad a považoval  
záležitost ze strany ombudsmana za vyřízenou. Trval jsem na 
písemném vyjádření.

V  písemném vyjádření ombudsmana podepsaném 
ředitelkou právní sekce je podstatné sdělení, že „ Pokud jde    
o doporučení inspekce, abyste se za účelem možného 
odstranění odpadu … obrátil na stavební úřad…..pak musím 
dodat, že, stavební úřad  je oprávněn věc řešit pouze              
v  případě , kdy by navážku bylo možné označit za terénní 
úpravy. Pokud by se o (nepovolené) terénní úpravy 
nejednalo, neměl by stavební úřad žádnou pravomoc“. Ve 
vyjádření je také doporučení, že by se  ve věci založení 
nebezpečné skládky mohl zabývat Obecní úřad Poříčany 
podáním trestního oznámení.  Dále mi bylo sděleno, že „ 
veřejný ochránce  se s  popsaným problémem nemůže 
zabývat, protože jsem nedoložil, že jsem se stížností na 
nečinnost ČIŽP nejprve neobrátil na Ministerstvo životního 
prostředí, jako orgánu nadřízenému ČIŽP.

Doporučení, že by se věcí mohl zabývat Obecní úřad 
Poříčany je velmi alibistické. Jaké šance má obec uspět ve 

srovnání s takovými institucemi a orgány jako je ČIŽP           
a MŽP, které disponují jak odbornými tak finančními zdroji  
nesrovnatelnými se zdroji obce? Tyto instituce si vydržujeme 
z  našich daní a dokonce ČIŽP inkasuje  další peníze ve formě 
pokut.  Nebojím se použít přirovnání „žije z  neštěstí 
druhého“

Tuto procesní chybu jsem vzápětí napravil a se stížností na 
nečinnost ČIŽP jsem se obrátil na Ministerstvo životního 
prostředí. Obdržel jsem obsáhlou, více jak dvoustránkovou 
odpověď. Text je prošpikován odvolávkami na paragrafy 
zákonů i na soudní judikatury. Abych byl upřimný, textu jsem 
rozuměl jen málo.  Podstatné  sdělení od Ministerstva 
životního prostředí je, „že vzhledem k  zjištěným 
skutečnostem MŽP konstatuje, že ……..nedochází ze 
strany ČIŽP k  nezákonné nečinnosti.“

Vyjádření MŽP jsem znovu zaslal Veřejnému ochránci práv. 
Obsáhlá, dvoustránková odpověď podepsaná JUDR. 
Jaroslavem Křečkem – veřejným ochráncem práv v  zásadě 
opakuje stanovisko ČIŽP a MŽP. Přesto z  dopisu cituji: „že 
se ČIŽP nepodařilo zjistit původce převážné většiny odpadu 
uloženého na předmětné skládce….. Podezření na subjekt 
(obchodní společnost), který by mohl být za většinu 
navezeného odpadu odpovědný, sice na straně ČIŽP 
existovalo, ale nepodařilo se jí (i s  ohledem na neposkytnutí 
součinnosti ze strany kontrolovaného subjektu, za které ČIŽP

uložila dvě pokuty) nakonec žádné protiprávní jednání 
prokázat. Ministerstvo proto své sdělení uzavřelo 
konstatováním, že nezákonnou nečinnost na straně ČIŽP 
neshledalo,a odkázalo Vás na případné podání podnětu 
místně příslušnému stavebnímu úřadu….. Bez doloženého 
zjištění skutečného původce většiny navezeného odpadu na 
skládce nemohla ČIŽP přistoupit k uložení tzv. nápravného 
opatření, tj.k nařízení kompletního odstranění navezeného 
odpadu konkrétní osobě, což by byl výsledek, který byste si 
(patrně nejen Vy) přál…

Z  vyjádření institucí, které jsem v  této věci oslovil vyplývá, 
že všichni jednají podle zákona a v  rámci svých kompetencí. 
Některé argumenty proč nemohou činit více jsou až směšné. 
Např. že firma ALPENA NATURA neposkytuje součinnost. 
Pokud by si někdo z  úředníků zjistil kdo stojí za touto 
společností (vyz výše), nemohl by tento argument vůbec 
použít. Také snaha svalit kompetenci za odstranění skládky  
na stavební úřad je neprofesionální. U odborných pracovníků 
bych  předpokládal dokonalou znalost zákonů.

V  posledních měsících se šetří kauza úniku kyanidu do řeky 
Bečvy. V  této kauze se angažuje ČIŽP, MŽP, případ šetří 
policie a soudní znalci pracují na posudcích. Podle informací 
z  medii je odhadovaná škoda cca 40 mil korun. Zřejmě 
odhadovaná škoda 6 mil Kč (náklady na odstranění černé 
skládky)  příliš malá na to, aby se instituce odpovědné za 
životní prostředí záležitostí zabývaly.

    Ing. Dalibor Nádeník, 6.12.2020
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Svatováclavský běh
Každoroční událost podzimu, Svatováclavský běh, byl letos naplánován na pátek 25. 
září. Nevím, koho jsme urazili, ale vše se proti nám spiklo. V  pátek celý den lilo jako    
z  konve a než jsme zorganizovali nový termín, vypukla epidemiologická krize.
Sám jsem byl velmi překvapen, jak moc byli žáci zklamáni, že běh odpadl. Proto jsme 
uspořádali soutěž alespoň pro ty nejmenší. Jako třída sportovců se ukázala paní 2.B 
učitelky Pape, která obsadila všechny tři stupně v  soutěži družstev kategorie 1. a 2. 
třídy. Blahopřejeme!                                            

3 200 kilogramů
Tolik papíru jste dne 7. října přinesli do školy, kdy jsme pořádali již druhé kolo 
hromadného sběru. Děkujeme všem, kteří nelenili a zúčastnili se.
Nejpilnější byli žáci deváté třídy s  500 kilogramy. Jen o kousek za nimi se umístila třída 
4.B, která přispěla 464 kilogramy papíru.
Další kolo předpokládáme v  lednu.
A na závěr poděkování panu ministrovi. Odvoz papíru byl domluven na 14. října. Tento 
den už jsme ve škole byli bez žáků. Díky zavření škol jsme si společně s  učitelkami 

mohli pořádně protáhnout tělo při nakládání 3,5 tuny papíru na kontejner. Chtěl jsem napsat, že jsme si pěkně 
zacvičili, ale to už bylo v té době zakázané. Kolegyně a kolegové, díky za pomoc.

Václav Pěnkava

Výstava po stopách sv. Václava

Ve dnech 1. až 3. října 2020 k  nám do školy zavítal p. Martin Sklenář, farář Římskokatolické farnosti Český Brod se 
svou výstavou „Po stopách svatého Václava“. 
Výstavy se účastnili žáci čtvrtých a pátých tříd a všichni žáci z  druhého stupně. Pan farář si na každou třídu vyhradil      
2 vyučovací hodiny, aby je poutavou formou seznámil s  životem patrona naší země. Výstava se nezabývala jen 
životem a vládou sv. Václava, ale přehledně žáky seznámila s  obdobím prvních Přemyslovců, časovou osou, nebo 
například pohledem na kult sv. Václava v  různých obdobích českých dějin.
V  závěru měli žáci prostor pro dotazy, ale hlavně mohli ihned interaktivně procvičit získané vědomosti – určit kostely 
zasvěcené sv. Václavovi v  našem blízkém okolí, sestavit půdorys katedrály sv. Víta, nebo sestavit rodokmen prvních 
Přemyslovců.
Dle následných diskusí se výstava žákům napříč ročníky líbila. Těšíme se na další spolupráci.
                                                                                                                                                                     Jana Bortlíková

Vážení a milí čtenáři,

pravidelně touto dobou a na tomto místě bilancuji uplynulý rok ze života školy. Obvykle se můžeme pochlubit hezkou 
řádkou akcí, soutěží a výletů. Rok 2020 byl jiný. Pandemie zasáhla každého z  nás a nevyhnula se ani vzdělávání. Jarní 
uzavření škol bylo pro všechny šokem a nebylo příliš prostoru se chystat a připravovat na novou situaci. Rád bych tedy 
poděkoval nyní všem – dětem, které musely zůstat doma, bez svých kamarádů, a zvyknout si na domácí výuku. Rodičům, 
kteří se najednou stali pedagogy a pedagogům, kteří se během krátké chvíle přeměnili na IT specialisty. Bylo to náročné 
období a všichni jsme věřili, že už se nikdy nebude opakovat. Bohužel, podzim přinesl stejnou situaci. Nezaskočila nás, 
tentokrát jsme byli lépe připraveni. Přes veškerou profesionalitu a snahu vést distanční výuku co nejlépe a pro žáky 
srozumitelně, vás zaskočí, když žáci z  obrazovky prosí, aby mohli chodit do školy. To, co bylo léta letoucí povinností, se 
najednou stává přáním. 

Přeji tedy všem, ať se nám vyplní všechna přání, v  novém roce hodně zdraví, spokojenosti a otevřené školy.
Ředitel Základní školy a Mateřské školy Poříčany
                                                                                                                                                         Ing. Václav Pěnkava



9POŘÍČANSKÝ POSEL 4/2020

ADVENTNÍ A VÁNOCNÍ VÝSTAVU

Z důvodu protipandemických opatření se letošní výstava přesouvá z ochozu 
kostela Sv. Gotharda do virtuálního prostoru webových stránek farnosti.

Malá “ochutnávka” pro vás bude připravena na zahradě za kostelem.  

Výstavu otevíráme 17. 12. 2020
Její součástí bude také tradiční výstava Betlémů 

tentokrát v netradičním pojetí.

Více informací naleznete 
na webových stránkách farnosti: 

www.farnostbrod.cz

Výstava se koná za finanční podpory města Český Brod.

Distanční výuka

Na jaře nás zavření škol zaskočilo. Při podzimní vlně epidemie už jsme byli 
připraveni lépe.  Každý, kdo pracuje na home office, potvrdí, že nejdůležitější je 
vytvořit si pevný pracovní řád. Proto od října začínáme již v  osm hodin ráno, tak 
jako v  běžný školní den. 
Ve chvíli, kdy píšu tento článek, máme za sebou několik týdnů  podzimní distanční 
výuky. Nikdo jsme si ji nepřáli, přesto jsme se na ni všichni připravovali již od konce 
prázdnin. Všichni učitelé byli proškoleni v  práci s  Microsoft Team. Žákům byly 
vytvořeny účty v  MS Office365. Díky zapojení do projektů OPVVV máme dostatečné 
množství přenosných počítačů jak pro učitele, tak pro potřebné žáky.

Školní čerti 

Letošní početná partička čertů, andílků a Mikuláše zamířila do školy 
již ráno. Někteří čerti byli více děsiví než jiní, ale všechny měl pod 
svou mocí Mikuláš. Kniha hříchů nezůstala ani letos prázdná. Počet 
hříšníků byl velký, výjimečně i celá třída, ale jinde se děti bály – 
andílci je poté uklidňovali a rozdávali všem ovoce a dobroty, které 
jim nadělil štědrý Mikuláš. Čerti budili děs již na chodbách, avšak do 
některých tříd se museli i vracet. Zato v  jiných se nemohli ani 
objevit, protože se děti moc bály. Nakonec hříšníci, kteří neslíbili 
polepšení, uklízeli nepořádek v  areálu školy, který čerti během 
svého řádění napáchali. Trest hříšníky překvapil, ale splnili ho a 
odčinili si své hříchy. Letošní Mikuláš se tedy velice povedl. 
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Dobrá smrt je doma
Na smrti a umírání není nic hezkého. Může být 
důstojná či nedůstojná, smutná nebo ještě 
smutnější. Hospicové hnutí je tady proto, aby 
odlehčilo rodinám, když jim někdo doma umírá. 
Občanům Poříčan je již pět let k  dispozici domácí 
hospic Nablízku z  Lysé nad Labem. Jednou ze 
zakladatelek a duší hospice je paní ředitelka 
Bohumila Urbanová. 
Text: jih, redakce

Kdy Vaše společnost vznikla a co je hlavním 
smyslem?  
Domácí hospic Nablízku vznikl v  roce 2015. Jeho 
posláním je kvalifikovaná pomoc nemocným s  
nevyléčitelným onemocněním v  terminálním stadiu     
a umírajícím v  posledních měsících, týdnech či dnech 
života v  jejich domácím prostředí. Děláme vše proto, 
aby nemocný mohl zemřít důstojně doma, mezi svými. 
Téměř všechny problémy se díky paliativní péči dají 
vyřešit v  domácím prostředí a nemocný nemusí být 
hospitalizován v  nemocnici.  
Co všechno si pod paliativní péčí má člověk 
představit?
Na prvním místě směřuje odborná zdravotnická pomoc 
k  odstranění bolesti a ke zmírnění dalších 
nepříjemných symptomů, které mohou nemocného 
zatěžovat. Pro zajištění pohodlí nemocného i pro 
usnadnění péče o něj zapůjčujeme elektrická 
polohovací lůžka a další pomůcky. Myslíme i na 
psychické, sociální a duchovní potřeby našich klientů   
a snažíme se na ně odpovídat odbornou pomocí i 
prostou lidskou účastí. Jsme nablízku nejen samotným 
nemocným, ale snažíme se maximálně podpořit i celou 
pečující rodinu, a to i po úmrtí jejich blízkého.
Kdo je součástí vašeho týmu?
V  našem týmu jsou dvě lékařky, několik zdravotních 
sester, které navštěvují nemocné podle potřeby i 
několikrát denně a zajišťují nepřetržitou pohotovost.    
V  kteroukoliv denní i noční dobu tak má rodina 
nemocného nadosah odbornou pomoc v  případě 
nenadálých komplikací nebo při úmrtí nemocného. 
Sestry jsou těmi, s  nimiž je rodina v  kontaktu nejvíce. 
Mnohdy se stávají na čas jakoby součástí rodiny 
doprovázející umírajícího člověka. Součástí týmu jsou 
také sociální pracovnice, psychoterapeutka, duchovní 
různých církví. Nesmíme zapomenout ani na 
pracovníky, kteří zajišťují fundraising, tedy finanční 
zdroje, administrativní a technické zázemí a půjčovnu 
pomůcek.
Kromě zdravotní a duchovní podpory pomáháte       
i v  dalších věcech…
Ano, ve chvíli, kdy přicházíme k  nemocnému, 
všímáme si také sociální situace rodiny. Často se stává, 
že nemocný ani neví, že má nárok na příspěvek na péči. 
V  takovém přípdě pomáháme rodině s  jeho vyřízením, 
nabízíme psychoterapeutickou pomoc, zapůjčujeme 
vhodné pomůcky. Chceme poskytovat všestrannou 
podporu podle potřeb nemocného a jeho blízkých         

a reagovat na ně rychle, protože času naši klienti nemají 
nazbyt.
Jak je to s  financováním Vaší služby? Hradí ji 
pojišťovny?  
Naši službu pojišťovny hospici naší velikosti nehradí. 
Rodina nemocného na službu přispívá. Denní poplatek 
je 250,- Kč. Příspěvek na péči, na který má nemocný 
nárok, tyto náklady s  jistotou pokryje. Pokud je 
sociální situace rodiny svízelná, umožňujeme snížení 
denního poplatku.
Kolik klientů najednou můžete obsáhnout?      
Naše současná kapacita je 3-4 klienti podle vzdálenosti 
a náročnosti péče. 
Kolik v  průměru strávíte dní s  klientem než 
odejde? V  loňském roce to bylo v  průměru 11 dní.
Kolik je denní náklad na jednoho klienta?
Náklady na péči za jeden ošetřovací den jsou zhruba 
dva tisíce korun.
Jaký je věkové složení klientů?
Doprovázíme nemocné všech věkových kategorií, 
nezřídka lidi, kteří podléhají rakovině v  produktivním 
věku. Jsou mezi nimi čerství důchodci, velmi staří lidé   
a bohužel i děti.
Do jaké vzdálenosti dojíždíte a kde jsou další 
hospice?
Dojíždíme do vzdálenosti 30 kilometrů od Lysé… 
Nejbližší domácí hospice jsou v  Mělníce a v  Kolíně.
Kromě této služby nabízíte i půjčení tzv. 
kompenzačních pomůcek, které to jsou?
Zapůjčit můžeme polohovací lůžka, invalidní vozíky, 
kyslíkové koncentrátory, toaletní křesla, stolky apod. 
Primárně půjčujeme pomůcky našim klientům, a to 
zdarma. Veřejnosti půjčujeme pomůcky na dobu 
maximálně tří měsíců. Půjčovné je podle ceníku a 
veškerý zisk jde na podporu hospicové služby.
Jak získáváte prostředky na provoz?
Jsme podporováni Středočeským krajem i okolními 
městy a obcemi, pro které službu zajišťujeme. Také 
obec Poříčany nám dlouhodobě pomáhá svým 
příspěvkem. Za to bych ji chtěla poděkovat. Jsme 
podporováni také občany, mnohdy i z  řad pozůstalých, 
nebo charitativními projekty.  Jedním z  nich je 
milovický Běh pro hospic, který se koná v  Milovicích 
již několik let a jehož popularita stále roste.  
Zúčastňujeme se také různých společenských akcí, 
jarmarků a poutí, kde se snažíme prezentovat naše 
služby a předávat veřejnosti informace o fungování 
domácího hospice.
Více informací o službách Domácího hospice Nablízku 
najdete na www.hospic-lysa.cz nebo získáte na telefonu 
731  268  306.
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V případě nejasností

volejte linku 1221
další informace naleznete na
koronavirus.mzcr.cz

■ Na webu MZ ČR naleznete seznam odběrových míst, testují i vybraní praktičtí lékaři.

■ Zvolíte si odběrové místo a na webu si zarezervujete datum a čas Vašeho testu.

■ Ve Vámi zvoleném termínu se dostavíte na odběrové místo, kde se budete řídit pokyny 
personálu.

■ Mějte s sebou  a .občanský průkaz kartičku pojištěnce

■ Po odběru počkáte ve vyhrazeném prostoru na výsledek testu.

■ Výsledek testu se dozvíte nejpozději do 20 minut.

■ Dle výsledku testu obdržíte instrukce k dalšímu postupu.

Děkujeme, že dodržujete stanovená pravidla
a pomáháte tak chránit sebe i své okolí.

Pro řízení kapacit a usnadnění testování pro

JAK TESTOVÁNÍ POMOCÍ AG TESTŮ PROBÍHÁ?

občany je spouštěn Centrální rezervační systém

2/2

KDE SE NECHAT OTESTOVAT?

Testování bude primárně probíhat v Síti antigenních odběrových center v provozované páteřní 
síti odběrových míst v jednotlivých krajích.

Na tuto síť navazuje sekundární síť smluvních poskytovatelů zdravotních služeb (praktičtí 
lékaři, ambulantní specialisté…). To znamená, že můžete kontaktovat svého praktického 
lékaře, ambulantního specialistu např. svého zubního lékaře a sjednat si vyšetření 
Ag testem. Zapojených lékařů je již přes 1 000 a dále se zapojují.

K posílení odběrových center a odběrových míst jsou využity mobilní odběrové týmy 
Armády České republiky a týmy Hasičského záchranného systému.

crs.uzis.cz/Antigen

lekaripomahajicesku.cz

koronavirus.mzcr.cz/seznam-odberovych-center/

splcr.cz

DOBROVOLNÉ TESTOVÁNÍ PRO VŠECHNY
OBČANY ČR POMOCÍ ANTIGENNÍCH TESTŮ 

■ Ověříte si, zda proděláváte onemocnění COVID-19 či nikoli.

■ Pomůžete zjistit, jaká je .skutečná epidemiologická situace v ČR

■ Zjistíte-li, že proděláváte onemocnění COVID-19, můžete  včas 

 

 preventivní opatření 
a zabránit tak dalšímu šíření nákazy:

■ Ochráníte své příbuzné a přátele.

■ Zabráníte zavlečení nákazy do pracovního kolektivu.

■ Ochráníte osoby v riziku ve Vašem nejbližším okolí (zejména starší a nemocné).

■ Omezením šíření onemocnění COVID-19 přispějete ke zlepšení epidemiologické situace 
v ČR a návratu k normálnímu životu.

■ Všichni občané ČR, kteří se prokáží průkazem pojištěnce nebo náhradním dokladem.

■ Mohou se jít otestovat opakovaně, avšak nejvýše jedenkrát za 5 dní.

■ Nejedná se o jednorázovou akci jako v jiných zemích, ale občané se mohou testovat opakovaně. 

Je třeba vědět, že nakažené osoby jsou infekční již dva dny před tím, než se u nich projeví první 
příznaky nemoci. 

U některých nakažených osob se dokonce žádné příznaky neprojeví. To znamená, že infekční 
můžete být i přesto, že se cítíte zdravě. Značná část osob šíří onemocnění COVID-19 zcela 
nevědomě.

Cílem dobrovolného preventivního testování veřejnosti s využitím antigenních testů je včasné 
odhalení infekčních osob a tím . omezení dalšího šíření onemocnění COVID-19

Načasování preventivního plošného testování před vánočními svátky 
není náhodné. K přenosu onemocnění COVID-19 dochází      nejčastěji 
v rodinách, jelikož doma obvykle nelze dodržovat přísná protiepidemická 
opatření. 

Absolvování antigenního testu před návštěvou příbuzných během 
Vánoc je možností, jak můžete své nejbližší před nákazou ochránit. 

Nejdůležitější je chránit zejména starší osoby, u kterých je vyšší 
riziko závažného průběhu nákazy COVID-19. Nikdo z nás si 
nepřeje být  na  Vánoce  nemocný , v horším případě strávit 
vánoční svátky 

PROČ SE NECHAT TESTOVAT?

v nemocnici.

PROČ PRÁVĚ TEĎ?

KDO SE MŮŽE NECHAT OTESTOVAT? 

1/2DOBROVOLNÉ TESTOVÁNÍ PRO VŠECHNY
OBČANY ČR POMOCÍ ANTIGENNÍCH TESTŮ 

Ohlédnutí za vinařským rokem 2020

Letos se ve vinařství Klučov událo opravdu hodně.     
V květnu jsme dosadili poslední kousek Malé vinice 
(na skále) a to Veltlínským zeleným. Plocha 
klučovských vinic se tímto rozšířila přes 5ha.
Rok ve vinohradu byl  náročný. V květnu zapršelo do 
květu a vůbec celé léto bylo poměrně chladné              
a deštivé. Teplý srpen ale přál tomu, že všechny hrozny 
krásně uzrály. Sklizeň sice proběhla o 14 dní později 
než loni, ale máte se na co těšit. Tímto bych chtěla 
poděkovat všem dobrovolným sběračům, kteří nám 
přišli pomoct. 
Mladá vína, Solaris a Muscaris, která jsou již na lahvi, 
vyzrála do vysokých cukrů, mají přívlastek Výběr        
z  bobulí. I všechny naše rezistentní odrůdy z Velké 
vinice krásně dozrály. Nyní leží na tanku, mají krásné 
ovocné chutě a šťavnaté kyselinky. Ale ani klasické 
odrůdy nezůstaly pozadu. Zmíním třeba odrůdu Müller 

Thurgau, která je krásně voňavá s nádechem muškátu. 
Toto víno má speciální etiketu naší klučovské autorky 
Galiny Miklínové, která je zde vyobrazena. Tato 
limitovaná edice vznikla ku příležitosti výstavy 
Lichožroutů ve Ville Pellé, která potrvá až do března.
Dále jsme na Malé vinici otevřeli stánek s našimi víny. 
Stánek se v létě těšil velké oblibě nejenom klučovských 
a poříčanských návštěvníků. Moc děkujeme. Stánek 
bude znovu otevřen od dubna.
Stavba našeho vinného sklípku se blíží pomalu ke konci. 
Již dnes si zde můžete zakoupit naše klučovská vína ve 
středu od 16h-19h a po novém roce plánujeme otevřít 
páteční vinárnu. Náš sklep si můžete i pronajmout třeba 
na vaši narozeninovou oslavu. Více informací naleznete 
na našem webu  www.vinarstviklucov.cz nebo volejte 
608870927.
Pokud se vám po oslavě nebude chtít domů, zařídili jsme 
pro vás 3 apartmány asi 50m od sklepa. Celková 
kapacita 18 osob.
Na naše vína můžete také narazit v  obchůdku se 
zdravou výživou v  Českém Brodě, v  Turistickém 
informačním centru v  Poděbradech a v  sociálním 
podniku Lemanta v  Nymburce. V  létě nás najdete na 
pečení chleba ve Štolmíři.
Vína si můžete si objednat i přes náš e-shop, přivezeme 
vám je zdarma domů. Můžete si zakoupit i dárkový 
poukaz, nebo se zúčastnit řízené degustace, kterou 
pořádáme každý měsíc.
                                                         Na vaši návštěvu se těší Šinkovi
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Koutek pro nejmenší . . .

Aleš Kadeřábek

 najděte 15 rozdílů                                                             
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